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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Kultury i Środków Przekazu (nr 161)
16 sierpnia 2023 r.
Komisja Kultury i Środków Przekazu obradująca pod przewodnictwem posła  
Piotra Babinetza (PiS), przewodniczącego Komisji, rozpatrzyła: 

– uchwałę Senatu w sprawie ustawy o zmianie ustawy o ochronie zabytków 
i opiece nad zabytkami (druk nr 3574),
– poprawkę zgłoszoną w czasie drugiego czytania do projektu uchwały 
w sprawie sprawozdania Krajowej Rady Radiofonii i Telewizji z działalności 
w 2022 roku (druki nr 3345 i 3490),
– poprawkę zgłoszoną w czasie drugiego czytania do projektu uchwały 
w sprawie informacji o działalności Rady Mediów Narodowych w 2022 roku 
(druki nr 3346 i 3491),
– projekt sprawozdania Komisji z działalności w IX kadencji Sejmu.

W posiedzeniu udział wzięli: Jakub Wiśniewski zastępca dyrektora Departamentu Ochrony Zabytków 
Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego wraz ze współpracownikami, Tadeusz Kowalski 
i Marzena Paczuska członkowie Krajowej Rady Radiofonii i Telewizji oraz Marek Wójcik pełnomoc-
nik zarządu ds. legislacji Związku Miast Polskich.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Igor Amarowicz i Julia Popławska – 
z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych oraz Radosław Iłowiecki, Maria Iwaszkie-
wicz, Wojciech Miller i Przemysław Sadłoń – legislatorzy z Biura Legislacyjnego.
Przewodniczący poseł Piotr Babinetz (PiS):

Dzień dobry państwu. Otwieram posiedzenie Komisji Kultury i Środków Przekazu. 
Stwierdzam kworum i przyjęcie protokołów posiedzeń od 153 do 160 wobec niewnie-

sienia do nich zastrzeżeń.
Bardzo serdecznie witam panie i panów posłów. Witam również gości, którzy biorą 

udział w dzisiejszym spotkaniu. Jest pani Agata Bruździak, główny specjalista w Depar-
tamencie Ochrony Zabytków Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego. Jest pan 
Jakub Wiśniewski, zastępca dyrektora Departamentu Ochrony Zabytków MKiDN. Jest 
też pan prof. Tadeusz Kowalski, członek Krajowej Rady Radiofonii i Telewizji. Przepra-
szam, jest też pani Marzena Paczuska, członek KRRiT. Witamy państwa serdecznie.
Porządek dzienny dzisiejszego posiedzenia przewiduje: w punkcie pierwszym roz-

patrzenie uchwały Senatu w sprawie ustawy o zmianie ustawy o ochronie zabytków 
i opiece nad zabytkami (druk nr 3574); w punkcie drugim rozpatrzenie poprawki zgło-
szonej w czasie drugiego czytania do projektu uchwały w sprawie sprawozdania KRRiT 
z działalności w 2022 r. (druki nr 3345 i 3490); w punkcie trzecim rozpatrzenie poprawki 
zgłoszonej w czasie drugiego czytania do projektu uchwały w sprawie informacji o dzia-
łalności Rady Mediów Narodowych w 2022 r. (druki nr 3346 i 3491); w punkcie czwar-
tym rozpatrzenie projektu sprawozdania Komisji z działalności w IX kadencji Sejmu 
Rzeczypospolitej Polskiej.
Czy są uwagi do porządku dziennego? Nie słyszę.
Przystępujemy do realizacji punktu pierwszego porządku dziennego. Pierwszy punkt 

dotyczy  uchwały  Senatu  w sprawie  ustawy  o zmianie  ustawy  o ochronie  zabytków 
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i opiece nad zabytkami. Nie ma przedstawiciela Senatu, ale to nie  jest obowiązkowe, 
w takim razie rozumiem, że możemy przejść do głosowania w tej sprawie. 
Przypomnę,  że uchwała  Senatu  polega  na odrzuceniu  ustawy  o zmianie  ustawy 

o ochronie  zabytków  i opiece nad  zabytkami. W takim  razie,  jeżeli nie ma chętnych 
do zabrania  głosu,  to proszę  o uruchomienie  systemu  do głosowania.  Przechodzimy 
do głosowania, system jest uruchomiony. Czy wszyscy państwo się zalogowali? Rozu-
miem, że możemy zacząć głosowanie.
Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem wniosku Senatu o odrzucenie ustawy? 

Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję. Czy wszyscy chętni oddali głos? Chyba 
tak, bo nikt nie zgłasza problemów z urządzeniem. W takim razie proszę o zamknięcie 
głosowania i podanie wyników. Dziękuję bardzo.
Oddano 21 głosów. Za – 8, przeciw – 13, nikt się nie wstrzymał.
Stwierdzam, że Komisja rekomenduje odrzucenie uchwały Senatu.
Komisja musi jeszcze wybrać posła sprawozdawcę, który przedstawi sprawozdanie 

Komisji na posiedzeniu plenarnym Sejmu. Proponuję, aby sprawozdawcą pozostał pan 
poseł Sławomir Skwarek. Czy ktoś jest przeciw? Czy jest zgoda?

Poseł Sławomir Skwarek (PiS):
Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Piotr Babinetz (PiS):
Poseł też chyba jest za. Dobrze, dziękuję bardzo, wobec niezgłoszenia sprzeciwu stwier-
dzam, że Komisja wybrała pana posła Sławomira Skwarka na sprawozdawcę Komisji.
Przystępujemy do realizacji punktu drugiego porządku dziennego. W trakcie dru-

giego czytania do komisyjnego projektu uchwały w sprawie sprawozdania KRRiT z dzia-
łalności w 2022 r., zawartego w druku nr 3490, zgłoszono jedną poprawkę. Przechodzimy 
do rozpatrzenia tej poprawki. Czy będzie jakiś głos wnioskodawcy? Bardzo proszę, pani 
przewodnicząca Iwona Śledzińska-Katarasińska.

Poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (KO):
Poprawka jest bardzo prosta i oczywista. 
Prawdę  powiedziawszy,  jestem  zdziwiona,  że na tylu  posiedzeniach musimy  roz-

patrywać to sprawozdanie, bo w momencie, kiedy poprawka była zgłoszona – podczas 
drugiego czytania – równie dobrze mogliśmy ją z marszu przegłosować. Sprowadza się 
do tego, że o ile Komisja w swojej mądrości stwierdziła, że należy przyjąć sprawozdanie 
KRRiT, o tyle poprawka mówi o tym, że należy je odrzucić. Zgodnie z wymogami regu-
laminu poprawka jest opatrzona dość obszernym uzasadnieniem, które mówi, dlaczego 
akurat w tym przypadku klub Koalicji Obywatelskiej uważa, że to sprawozdanie należy 
odrzucić.

Przewodniczący poseł Piotr Babinetz (PiS):
Dziękuję bardzo pani przewodniczącej. 
Czy jest jakieś stanowisko KRRiT w tej sprawie? Rozumiem, że nie ma, w takim razie 

przechodzimy do głosowania.
Kto z pań i panów posłów jest za pozytywnym zaopiniowaniem tej poprawki? Kto 

jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję. Proszę o zamknięcie głosowania i podanie 
wyniku. Dziękuję bardzo.
Oddano 22 głosy. Za – 9, przeciw – 13, nikt się nie wstrzymał.
W takim razie stwierdzam, że Komisja negatywnie zaopiniowała poprawkę.
Dodatkowe sprawozdanie Komisji na posiedzeniu plenarnym przedstawi reprezen-

tant Komisji. Proponuję, aby na przedstawiciela Komisji, tak jak dotychczas, wybrać 
pana posła Przemysława Drabka. Pan poseł nie wyraża sprzeciwu, co odbieramy jako 
równoznaczne z wyrażeniem zgody. Jeżeli Komisja też się zgadza, to pan poseł Przemy-
sław Drabek – bo innej kandydatury nie ma – w dalszym ciągu jest sprawozdawcą.
Przystępujemy do realizacji punktu trzeciego porządku obrad. W trakcie drugiego 

czytania do komisyjnego projektu uchwały w sprawie  informacji o działalności RMN 
w 2022 r.,  zawartego w druku nr 3491,  została  zgłoszona poprawka. Proszę bardzo. 
Rozumiem, że pani przewodnicząca przedstawi uzasadnienie.



a.p.                5

Pełny ZaPis PrZebiegu Posiedzenia:  
Komisji Kultury i ŚrodKów PrZeKaZu (nr 161)

Poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (KO):
To jest identyczna sytuacja. Komisja wcześniej uznała, że to sprawozdanie należy przy-
jąć, natomiast już…

Przewodniczący poseł Piotr Babinetz (PiS):
Przepraszam, sekundkę. 
Dziękujemy przedstawicielom, członkom KRRiT za udział. Dziękuję bardzo. 
Proszę bardzo, pani przewodnicząca.

Poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (KO):
Podczas debaty  i drugiego czytania zostały przedstawione argumenty, że samo spra-
wozdanie budzi ogromne zastrzeżenia, bo w nim jest praktycznie tylko wykaz podej-
mowanych uchwał czy też decyzji, ale dlaczego, co i jak… Nie ma żadnego uzasadnienia 
decyzji personalnych, które były podejmowane, więc właściwie to jest takie sprawozda-
nie, na które szkoda papieru. W związku z tym klub KO zaproponował odrzucenie tego 
sprawozdania.

Przewodniczący poseł Piotr Babinetz (PiS):
Dziękuję bardzo pani przewodniczącej. Proszę bardzo, pani przewodnicząca Joanna 
Lichocka.

Poseł Joanna Lichocka (PiS):
W charakterze przedstawiciela Rady Mediów Narodowych. 
Wydaje mi się, że co najmniej nietaktowne jest mówienie, że szkoda papieru na spra-

wozdanie, które wiernie przedstawia liczbę posiedzeń, liczbę podjętych decyzji, rodzaj 
decyzji, jakie zostały podjęte. Przypomnę pani wiceprzewodniczącej, że RMN jest powo-
łana po to, żeby powoływać zarządy i rady nadzorcze spółek medialnych mediów publicz-
nych. Nie ma innych zadań. Czego się pani spodziewa? Jakiejś beletrystyki? To jest bar-
dzo konkretne, bardzo rzetelne sprawozdanie. Proponuję, żeby wynaleźć sobie jakiś inny 
pretekst do odrzucenia tego sprawozdania niż to, że za mało zostało napisane.

Przewodniczący poseł Piotr Babinetz (PiS):
Dziękuję. Proszę bardzo.

Poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (KO):
Pani przewodnicząca, czego się spodziewam? Przepraszam. Czego się spodziewałam? 
Bardzo prosto, że państwo, podejmując decyzję, powiedzą w tym sprawozdaniu, dlaczego 
podjęli taką decyzję, ile było kontrkandydatur,  jaka kandydatura na dane stanowisko 
zwyciężyła i dlaczego. Tego się spodziewałam. Niczego innego nie oczekuję od zadań 
ustawowych, tylko…

Poseł Joanna Lichocka (PiS):
Nigdy dotąd tego nie praktykowaliśmy. Zawsze sprawozdania były przedstawiane w tej 
formie. Myślę, że nie warto już…

Poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (KO):
Pytała pani i odpowiedziałam. Spodziewałam się czegoś innego i dlatego uważam, że…

Poseł Joanna Lichocka (PiS):
To tylko pretekst motywowany politycznie.

Przewodniczący poseł Piotr Babinetz (PiS):
Dziękuję  bardzo  paniom  przewodniczącym.  Możemy  przejść  do głosowania,  proszę 
o uruchomienie systemu.
Kto z pań i panów posłów jest za pozytywnym zaopiniowaniem tej poprawki? Proszę 

o głosowanie. Kto jest przeciw? Dziękuję.

Poseł Jarosław Rzepa (KP):
Członkowie RMN nie powinni głosować.

Poseł Joanna Lichocka (PiS):
Owszem, powinni, bo są posłami.
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Poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (KO):
Ale to właśnie na tym polega.

Przewodniczący poseł Piotr Babinetz (PiS):
Kto się wstrzymał? Dziękuję. Czy ktoś jeszcze ma problemy z głosowaniem, logowaniem? 
Nie, w takim razie proszę o zamknięcie głosowania i podanie wyników. Dziękuję bardzo.
Oddano 22 głosy. Za – 9, przeciw – 12, 1 osoba wstrzymała się od głosu.
W takim razie stwierdzam, że Komisja negatywnie zaopiniowała poprawkę.
Dodatkowe sprawozdanie Komisji na posiedzeniu plenarnym przedstawi reprezentant 

Komisji. Proponuję na przedstawiciela Komisji, tak jak dotychczas, wybrać pana przewod-
niczącego Marka Suskiego. Czy są inne kandydatury? Nie ma. Czy pan przewodniczący 
wyraża zgodę? Wyraża zgodę. Czy Komisja wyraża zgodę? Tak, wyraża zgodę, w takim 
razie sprawozdawcą Komisji jest w dalszym ciągu pan przewodniczący Marek Suski.
Przystępujemy do realizacji punktu czwartego porządku dziennego. Zgodnie z art. 

168  regulaminu  Sejmu  na zakończenie  kadencji  Komisja  sporządza  sprawozdanie 
ze swojej działalności. Zgodnie z uchwałą nr 25 Prezydium Sejmu z dnia 10 lipca 2019 r. 
sprawozdanie Komisji składa się z dwóch części – części opisowej i części tabelarycznej. 
Część tabelaryczna informacyjno-statystyczna jest przygotowywana przez sekretariat. 
Część opisową rozpatrujemy na dzisiejszym posiedzeniu. 
Rozumiem,  że państwo  nie  oczekują,  żeby  teraz  odczytać  to sprawozdanie.  Ono 

zawiera zarówno część najbardziej formalną, jak i opis naszych działań wyjazdowych, 
w tym zagranicznych. Sprawozdanie mogłoby być bogatsze gdyby nie  sytuacja  covi-
dowa, bo mieliśmy w planach więcej różnych ciekawych pomysłów do zrealizowania. 
Próbowaliśmy  to nadrobić pod koniec kadencji,  co niekiedy  skutkowało problemami 
frekwencyjnymi. Wydaje mi się, że zostało przeprowadzone wiele ciekawych działań. 
Myślę, że to też jest okazja do ponownego podziękowania wszystkim, którzy przyczynili 
się do tego, że te wyjazdowe posiedzenia były bardzo dobrze zorganizowane i szczególnie 
cenne. Proszę bardzo, pan poseł Jarosław Rzepa.

Poseł Jarosław Rzepa (KP):
Szanowni państwo, korzystając z tej okazji, że troszeczkę podsumowujemy pracę, chciał-
bym szczególnie podziękować pracownikom sekretariatu Komisji za ich pracę, zwłaszcza 
na naszych wyjazdowych spotkaniach. Muszę państwu powiedzieć, że inne komisje tylko 
mogą nam pozazdrościć tak zaangażowanych osób w dopinanie merytorycznych tema-
tów. Drogie panie, chciałbym bardzo paniom podziękować zarówno za pana pośrednic-
twem, panie przewodniczący, jak i osobiście, mam nadzieję, że w imieniu całej Komisji. 
Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Piotr Babinetz (PiS):
Tak, wszyscy przyłączamy się do tych podziękowań. Panie rzeczywiście pracowały bar-
dzo solidnie i rzetelnie.

Poseł Jarosław Rzepa (KP):
Może jakiś wniosek o dobrą premię?

Przewodniczący poseł Piotr Babinetz (PiS):
Właśnie, dobry pomysł. Pomyślimy nad tym, szczególnie że pod koniec kadencji był – 
można powiedzieć – maraton, bo przygotowanie wyjazdu do Berlina, potem na Pomorze 
Zachodnie do Szczecina, zresztą też przy udziale pana posła… Panie rzeczywiście bar-
dzo się napracowały z bardzo dobrym skutkiem. Myślę, że dbały o całość przygotowań, 
o obrady Komisji i o wszystkich posłów. Bardzo dziękujemy pani Julii i pani Joannie.
W takim razie, jeżeli nie ma więcej głosów, to mam pytanie, czy jest sprzeciw wobec 

przyjęcia  sprawozdania  z działalności Komisji  w IX  kadencji.  Sprzeciwu  nie  słyszę. 
Stwierdzam, że Komisja…

Poseł Piotr Adamowicz (KO):
Pytanie.

Przewodniczący poseł Piotr Babinetz (PiS):
Słucham? Pytanie. Proszę bardzo.



a.p.                7

Pełny ZaPis PrZebiegu Posiedzenia:  
Komisji Kultury i ŚrodKów PrZeKaZu (nr 161)

Poseł Piotr Adamowicz (KO):
Nie sprzeciw a pytanie. Panie przewodniczący, czy to oznacza, że my w tej kadencji się 
już nie spotkamy i nie zbierzemy?

Przewodniczący poseł Piotr Babinetz (PiS):
Mam nadzieję, że się jeszcze spotkamy.

Poseł Piotr Adamowicz (KO):
Nie, bo skoro przyjmujemy sprawozdanie, a jednak mamy się spotkać, to czy…

Przewodniczący poseł Piotr Babinetz (PiS):
Spotkanie może być albo merytoryczne, albo bardziej luźne, swobodne. Na wszelki wypa-
dek teraz przyjmujemy sprawozdanie, bo gdyby się tak zdarzyło, że już nie byłoby posie-
dzenia, to nie wykonalibyśmy swojego obowiązku, ale zobaczymy, co się jeszcze wydarzy.
Nie słyszę sprzeciwu co do przyjęcia sprawozdania. Stwierdzam, że Komisja przyjęła 

sprawozdanie ze swojej działalności w IX kadencji Sejmu.
Bardzo  serdecznie  państwu  dziękuję  –  nie  tyle  za przyjęcie  sprawozdania, 

co za tę wspólną pracę, wyjazdowe posiedzenia Komisji i różne działania podejmowane 
przez Komisję. Zakładam, że pewnie jeszcze się spotkamy, bo przecież kadencja się nie 
kończy.
Na tym wyczerpaliśmy porządek dzienny. Zamykam posiedzenie Komisji. Dziękuję 

wszystkim państwu.


